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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Scoala incepe tot in pandemie. Miercuri, ministrii Educatiei si Sanatatii vor semna 

protocolul pentru deschiderea scolilor pe 13 septembrie. Cum se schimba regulile 

 Florin Citu ne explica de ce e bine ca ne imprumutam: 'Romania se imprumuta 

doar pentru investitii' 

 Ministrul Culturii vrea ca artistii sa ia si pensie, si salariu. Ce spune ministrul 

Muncii 

 Ministerul Culturii vrea sa scoata Comisiile Zonale si Nationale pentru 

Monumentele Istorice din avizarea proiectelor imobiliare din zonele protejate 

 Mesajul FMI pentru romani: O implementare rapida a campaniei de vaccinare 

este cea mai importanta politica pentru Romania 

 Bursa de la Bucuresti a castigat 4 miliarde de lei din capitalizare in aceasta 

saptamana 

 Se scumpeste si painea dupa explozia facturilor la energie. „Pretul painii va 

creste semnificativ pana in iarna” 

 Ministrul Energiei: Controale la furnizorii de gaze care au facut contracte cu pret 

fix si acum vor sa-l schimbe 

 Intr-o tara unde proiectul de gaze din Marea Neagra este blocat de peste doi ani, 

Romania inregistreaza o crestere dramatica a importurilor de la Gazprom: 

Cantitatile de la rusi au crescut de peste patru ori in primele şapte luni din 2021. 

Problema este ca si depozitele interne de gaze sunt goale, iar pe plan extern se 

vorbeste de o criza in iarna 

 Cursul de schimb a incheiat saptamana peste 4,93 lei/euro, in apropierea 

maximului istoric. ROBOR la 3 luni a ramas la 1,60% 
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 Dan Barna, despre revenirea la alegerea primarilor in doua tururi: Am fost trassi 

pe sfoara/ Este unul dintre cele mai mari semne de iintrebare legate de 

functionarea coalittiei 

 Primaria Capitalei vrea sa cumpere activele ELCEN cu circa 1 miliard de lei / 

Consiliul General ia o decizie pe 1 septembrie / Nicusor Dan: Putem face rost de 

bani 

 Clotilde Armand a semnat protocolul cu Romprest, compania cu care a fost in 

razboi deschis in ultimele luni 

 INS: Populatia rezidenta a Romaniei a fost de 19,186 milioane de locuitori la 1 

ianuarie 2021 

 Valeriu Gheorghita: Situatia pandemiei se va inrautati in Romania. Vor fi peste 

2.000 de cazuri zilnice in patru saptamani 

 Valeriu Gheorghita anunta organizarea de cabinete pentru vaccinare in 

universitati si echipe mobile pentru vaccinarea in scoli 

 Citu felicita pompierii romani care au actionat in Grecia: Si-au facut treaba 

excelent 

 Premierul ceh cere primirea Romaniei si a statelor din Balcani in Schengen pentru 

a combate migratia: „Singurul care a aparat frontierele Schengen a fost Viktor 

Orban” 

 UE introduce standarde alimentare mai stricte 

 Talibanii dau asigurari ca evacuarile vor continua si dupa 31 august. Acord cu 

peste 90 de tari, intre care si Romania 
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 Școala începe tot în pandemie. Miercuri, miniștrii Educației și 

Sănătății vor semna protocolul pentru deschiderea școlilor pe 13 

septembrie. Cum se schimbă regulile 

Începutul școlii se suprapune și în acest an pe o creștere accelerată a infecătorilor cu 

coronavirus. Vaccinarea însă schimbă regulile. Medicii și asistentele nu vor mai fi la 

intrare în școli, dispar și panourile dintre bănci, iar elevii vor putea interacționa mai ușor. 

Cei vaccinați ar putea rămâne la cursuri permanent, iar școala online rămâne doar o 

soluție de avarie. Miercuri, miniștrii Sănătății și Educației și-au propus să semneze 

protocolul cu noile reguli. Chiar dacă unele vor fi contestate. 

Septembrie este luna în care, pentru al doilea an consecutiv, școala începe cu teamă și 

cu multe semne de întrebare. 

Anul trecut, elevii erau doar parțial primiți în școli, verificați de medici și de asistenți la 

intrare, iar în clase libertatea de mișcare era limitată. Nu puteau face schimb de obiecte, 

iar în pauzele de doar 5 minute erau nevoiți să rămână în bănci. 

Acum regulile s-au schimbat. Nu mai există panouri din plexiglas, iar elevii și studenții 

trebuie să meargă la cursuri. 

Cele trei scenarii de anul trecut - în clase, parțial online și integral online - nu mai există. 

În acest an, se va trece la învățământul online doar în localități unde incidența 

infectărilor va depăși 6 la mie. 

Problemele legate de învățământul la distanță rămân, chiar dacă nu sunt la fel de 

complicate ca anul trecut. 

Ca și anul trecut, elevii sunt obligați să poarte masca de protecție. Diferența e că anul 

acesta sunt acceptate doar măștile sanitare. 

Părinții și elevii cer măști gratuite în școli, măcar pentru copiii cu posibilități financiare 

reduse. 

Cazurile noi de COVID de acum sunt în media celor înregistrate în aceeași perioadă a 

anului trecut - sub o mie de infectări pe zi. Însă anul acesta, peste 60% dintre profesori 

sunt vaccinați. S-au imunizat și elevii. 
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În prima zi de școală, părinții vor primi formulare pentru vaccinarea copiilor de peste 12 

ani. 

Imunizarea se va face în școli, cu acordul părinților. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Florin Cîțu ne explică de ce e bine că ne împrumutăm: 'România se 

împrumută doar pentru investiţii' 

Premierul Florin Cîţu a afirmat că gradul de îndatorare al României este sub 50%, fiind 

unul din cele mai mici din Uniunea Europeană, şi a precizat că ţara noastră se 

împrumută mai ieftin ca pe vremea PSD şi o face doar pentru investiţii, informează 

News.ro. 

Florin Cîţu a fost întrebat sâmbătă, la Bacău, de ce mai este nevoie de împrumuturi 

externe dacă a clamat o creştere economică. 

“În primul rând gradul de îndatorare al României este sub 50% în acest moment, este 

unul din cele mai mici din Uniunea Europeană şi chiar dacă ajunge la 50%, tot rămâne 

printre cele mai mici din Uniunea Europeană. 

Gradul de îndatorare a crescut în toate ţările din lume anul trecut, când a crescut 

deficitul. Împrumuturile pe care le face România astăzi merg pentru a acoperi un deficit 

bugetar, deficit bugetar care şi în trecut, pe vremea PSD-ului, se acoperea tot din 

împrumuturi. E o diferenţă acum, ne împrumutăm mai ieftin. Şi mai este o diferenţă, ne 

împrumutăm doar pentru investiţii. Anul acesta este primul în care România se 

împrumută doar pentru investiţii”, a explicat premierul. 

El a precizat că România se împrumută la o rată a dobânzii mai mică decât creşterea 

economică. 

“Mai mult, ne împrumutăm la o rată de dobândă mai mică decât creşterea ecomonică, 

ceea ce înseamnă că putem să plătim datoriile acestea şi, mai mult, ne-am împrumutat 

săptămâna trecută la dobândă negativă, asta înseamnă că dăm mai puţini bani înapoi 

decât am împrumutat”, a mai afirmat Florin Cîţu. 

(Sursa: news.ro) 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
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 Ministrul Culturii vrea ca artiștii să ia și pensie, și salariu. Ce spune 

ministrul Muncii 

Proiectul de lege care interzice cumulul pensiei cu salariul la stat naşte dezbateri între 

membrii guvernului. Ministrul Culturii consideră că artiştii ar trebui să intre la categoria 

excepţiilor şi să nu li se interzică să aibă pensie şi salariu, pentru că avem foarte mulţi 

artişti valoroşi. 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, atrage însă atenţia că legea nu se poate transforma în 

una a excepţiilor. Artiştii vor putea lucra dacă aleg să se pensioneze, dar doar pe baza 

unor contracte de drepturi de autor. 

La începutul lunii iunie, guvernul a adoptat proiectul de lege prin care angajații din 

sectorul public care ajung la vârsta de pensionare sunt puși să aleagă între pensie și 

salariu. 

Excepție fac demnitarii cu mandat definit de Constituție, profesorii care pot lucra la plata 

cu ora, asistenții maternali sau cei ai persoanelor cu dizabilități. 

În varianta actuală a legii care se află în Parlament, actorii, regizorii, artiștii de muzică 

clasică, balerinii ar putea colabora cu teatrele și instituțiile de cultură dacă aleg să se 

pensioneze, însă doar prin contracte de drept de autor. Nu vor mai putea fi însă 

angajați. 

În multe teatre, actorii tineri se plâng că sunt doar colaboratori din cauză că nu se fac 

angajări pentru că schema de personal e completă și nu se scot de ani de zile posturi la 

concurs. 

Pe de altă parte, e nevoie și de actori cu experiență pentru a interpreta personaje în 

vârstă. 

Peste 35 de mii de bugetari cumulează acum pensia cu salariul. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ministerul Culturii vrea să scoată Comisiile Zonale și Naționale pentru 

Monumentele Istorice din avizarea proiectelor imobiliare din zonele 

protejate 

Potrivit unui proiect care se află în dezbatere publică, Ministerul Culturii vrea să scoată 

Comisiile Zonale și Naționale pentru Monumentele Istorice din avizarea proiectelor 

imobiliare din zonele protejate, dacă proiectul imobiliar este semnat de un expert 

atestat de instituție. Intenția este aspru criticată de specialiștii în protecția patrimoniului, 

care spun o astfel de modificare "va da mână liberă rechinilor imobiliari". 

În prezent, oricine are o locuință într-o zonă protejată, chiar dacă nu este încadrată ca 

monument istoric, pentru orice lucrare cât de mică trebuie să primească avizele 

Comisiilor Zonale și Naționale pentru Monumentele Istorice din cadrul Ministerului 

Culturii, avize care pot dura luni. 

Pentru a nu se mai ajunge în această situație, Ministerul Culturii a lansat în dezbatere 

publică un proiect prin intermediul căruia vor fi eliminate cele două comisii și vor fi 

înlocuite de un expert. 

Demersul este aspru criticat de specialiștii în protecția patrimoniului, dar și de arhitecți. 

Cu toate acestea, există și voci care spun că tocmai din cauza acestor întârzieri ale 

avizelor care pot veni și după 9 luni de zile, comisiile ar trebuie desființate. 

Ministrul Culturii, inițiatorul proiectului, susține că prin desființarea comisiilor de avizare 

s-ar reduce birocrația. 

În contextul proiectului controversat, ministrului Culturii, Bogdan Gheorghiu, i se 

reproșează tot mai des că prin acest demers ar favoriza dezvoltatorii imobiliari. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Mesajul FMI pentru români: O implementare rapidă a campaniei de 

vaccinare este cea mai importantă politică pentru România 

O implementare rapidă a campaniei de vaccinare este cea mai importantă politică 

economică pentru combaterea pandemiei pe care autorităţile române trebuie să o 

urmeze iar în acest sens trebuie asigurate resurse fiscale generoase, se arată într-un 

Raport al boardului Fondului Monetar Internaţional. 

Directorii executivi ai FMI au aprobat, pe 26 august, consultările în baza Articolului IV cu 

România. 

"Deşi măsurile largi de sprijin fiscal pentru venituri şi companii au reuşit cu succes să ţină 

sub control consecinţele economice de pe urma pandemiei, cele mai afectate sectoare 

ale economiei continuă să fie lovite disproporţionat. În consecinţă, măsurile de sprijin în 

contextul pandemiei ar trebui să fie redirecţionate spre cele mai afectate sectoare şi 

grupurile cele mai dezavantajate", precizează FMI. 

 

De asemenea, membrii boardului FMI consideră că, pe măsură ce revenirea din 

pandemie se consolidează, politica fiscală ar trebui să vizeze cu prioritate refacerea 

spaţiului de manevră în domeniul fiscal. "Bugetul pe 2021 pune, în mod adecvat, bazele 

pentru consolidarea fiscală dar va fi nevoie de eforturi suplimentare de consolidare pe 

termen mediu pentru a putea reduce deficitul până la ţinta de 3% din PIB avută în 

vedere de autorităţi. Baza de colectare ar trebuie extinsă iar administrarea veniturilor 

consolidată pentru a ajunge la o distribuţie mai echitabilă a poverii fiscale şi a 

îmbunătăţi eficienţa colectării taxelor. Ar trebui schimbată prioritatea cheltuielilor prin 

creşterea investiţiilor publice, asigurând în acelaşi timp o traiectorie sustenabilă pentru 

cheltuielile cu pensiile şi salariile", susţin experţii FMI. 

 

În plus, autorităţilor române li se recomandă să îmbunătăţească guvernanţa şi eficienţa 

guvernamentală iar în acest sens este nevoie de reforma companiilor de stat. 

Îmbunătăţirea guvernanţei este de asemenea crucială pentru îmbunătăţirea şi 

accelerarea investiţiilor publice, subliniază sursa citată. 

 

De asemenea, România ar trebui să profite la maximum de oportunitatea istorică oferită 

de granturile din fondul european de rezilienţă precum şi de fondurile structurale de la 

UE, cu o anvelopă totală de 20% din PIB pentru următorii şase ani.  
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"Implementarea cu succes a angajamentelor de reformă precum şi a proiectelor de 

investiţii cuprinse în fondului european de rezilienţă ar impulsiona perspectivele de 

creştere pe termen mediu ale României", consideră experţii FMI. 

 

Pentru acest an, experţii Fondului Monetar Internaţional estimează o redresare 

economică puternică în România, cu un avans al Produsului Intern Brut real de 7 

procente, precizând, însă, că riscul principal de nerealizare a acestei prognoze este cel al 

unor schimbări negative neaşteptate în evoluţia pandemiei. 

 

Deficitul fiscal în 2021 este estimat la 6,8% din PIB, sub ţinta stabilită de autorităţi, de 

7,13% din PIB. 

 

Inflaţia medie anuală este prognozată la 3,6%, deficitul de cont curent la 5,4% din PIB iar 

datoria externă ar putea urca la 57,7% din PIB. 

 

O misiune FMI a efectuat o vizită virtuală la Bucureşti în perioada 10 - 28 mai 2021 

pentru a purta discuţii privind consultările în temeiul Articolului IV. 

 

Misiunile sunt realizate ca parte a procesului de consultări periodice (de obicei anuale) 

desfăşurate în baza Articolului IV din Statutul FMI, în contextul unei solicitări de utilizare 

a resurselor FMI (împrumut din partea FMI), ca parte a discuţiilor din cadrul programelor 

monitorizate de experţii fondului, sau ca parte a altor activităţi de urmărire a evoluţiilor 

economice de către experţii FMI. Pe baza constatărilor preliminare ale acestei misiuni, 

echipa elaborează un raport care, odată aprobat de conducere, va fi prezentat 

Comitetului Executiv al FMI spre discutare şi aprobare. 

 

În prezent, România nu are în derulare un acord de finanţare cu Fondul Monetar 

Internaţional, însă instituţia financiară evaluează anual evoluţia economiei româneşti, în 

baza consultărilor pe Articolul IV. 
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Consultările constituie un exerciţiu de supraveghere care este obligatoriu pentru toate 

statele membre. Scopul consultărilor în baza Articolului IV este examinarea situaţiei 

financiare şi economice la nivel naţional şi formularea unor recomandări generale 

referitoare la politicile monetare, politicile financiare şi economice de urmat pentru 

asigurarea stabilităţii şi a unei evoluţii pozitive la nivelul economiei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Bursa de la Bucureşti a câştigat 4 miliarde de lei din capitalizare în 

această săptămână 

Bursa de Valori Bucureşti (BVB) a câştigat 4 miliarde de lei din capitalizare, respectiv 2%, 

în această săptămână, iar valoarea tranzacţiilor cu acţiuni a înregistrat o creştere cu 

118,52%, în comparaţie cu săptămâna anterioară. 

 

Potrivit datelor publicate de BVB, capitalizarea bursieră a ajuns la 204,048 miliarde de lei 

în perioada 23 - 27 august 2021, de la 199,991 miliarde de lei consemnate în săptămâna 

16 - 20 august 2021. 

 

Tranzacţiile cu acţiuni au generat un rulaj de 245 milioane de lei în această săptămână, 

în creştere de la 112 milioane de lei, în perioada anterioară. 

 

Cea mai bună zi de tranzacţionare la BVB a fost miercuri, 25 august, când s-a consemnat 

un rulaj de 61 milioane de lei, iar cea mai slabă zi, joi, 26 august, cu o valoare a 

tranzacţiilor de 39,2 milioane de lei. 

 

Indicele principal al Bursei de Valori Bucureşti - BET - a închis săptămâna la 12.389,58 

puncte. 

Acţiunile OMV Petrom au fost cele mai lichide titluri pe segmentul principal al Bursei de 

la Bucureşti, generând tranzacţii de 77 milioane de lei şi o creştere de preţ cu 8,59%. 

 

În topul tranzacţiilor se mai află titlurile Băncii Transilvania, cu schimburi de 46 milioane 

lei (1,68%), urmate de acţiunile Teraplast, cu tranzacţii de 13 milioane de lei şi o creştere 

de preţ de 10,24%. 

https://ziare.com/economie/stiri-economice/cate-companii-listate-bursa-bucuresti-an-record-1688954
https://ziare.com/omv/
https://ziare.com/petrom/
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Cele mai importante creşteri ale cotaţiilor au fost înregistrate de acţiunile Mecanică Fină 

(+25,93%), Impact Developer & Contractor (+19,66%) şi SIF Hoteluri (+13,93%). 

 

La polul opus, scăderi importante au fost consemnate de acţiunile Uztel, care au 

înregistrat un declin de 5,06%, urmate de cele ale Aerostar (-4,83%) şi ale Prefab (-

4,26%). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Se scumpește și pâinea după explozia facturilor la energie. „Preţul 

pâinii va creşte semnificativ până în iarnă” 

Industria de morărit şi panificaţie solicită o schemă de ajutor din partea statului pe 

fondul "creşterii nemaiîntâlnite a preţului la energie electrică", scumpirea pâinii fiind 

imposibil de evitat în următoarele luni, în condiţiile în care costurile sunt influenţate 

semnificativ şi de preţul ridicat al grâului din această perioadă, "cel mai mare preţ 

înregistrat în luna august din istorie". 

 

"Preţul grâului este acum 1.100 de lei/tonă adus la moară. Este cel mai mare preţ 

înregistrat în luna august din istorie. Am mai avut în anii 2003-2004 o asemenea 

problemă, dar a fost mai târziu, în lunile septembrie-octombrie, dar noi din 10 august 

suntem pe 1.100 de lei tona de grâu, ceea ce este foarte mult. Noi am avut un preţ mare 

la grâu şi până în noua recolta şi atunci nu am modificat preţul pâinii, pentru că am zis 

că vine grâu din noua recoltă care e mai ieftin şi ne echilibrăm, dar din păcate ne-am 

dezechilibrat total", a declarat, preşedintele Patronatului Român din Industria de Morărit, 

Panificaţie şi Produse Făinoase - ROMPAN, Aurel Popescu. 

 

El susţine că preţul actual al grâului va influenţa şi preţul pâinii, materia primă 

reprezentând până la 50% din costuri, iar restul sunt utilităţile şi forţa de muncă. În acest 

context, Popescu afirmă că preţul pâinii va creşte semnificativ până în iarnă. 

 

"Dacă nu ţinem pasul cu costurile la preţurile de vânzare, scrie faliment pe noi. Şi aşa 

foarte mulţi se plâng că au probleme mari cu supermarketurile şi, neputând modifica 

preţurile, ei vând în pierdere acum.  

https://ziare.com/economie/criza-energie/facturi-energie-utilitati-sef-companie-1696327
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Or, a vinde în pierdere, fără nicio o perspectivă până la anul pe vremea aceasta, 

înseamnă faliment. 

 

Atenţie, majorările de preţ nu vor veni dintr-odată, ci pe măsură ce în contabilitate 

înregistrezi că eşti pe pierdere sau că eşti pe zero. În mod cert vor fi acum nişte scumpiri, 

vor mai fi în octombrie-noiembrie, când va veni preţul majorat al gazului. Pe de altă 

parte, sindicatele fac presiuni că totul se scumpeşte - energia, întreţinerea, căldura la 

iarnă - şi vor salarii mai mari pentru angajaţi. Ceea ce pot să vă spun este că preţul pâinii 

va creşte semnificativ până în iarnă. Cred că niciun agent economic nu îşi mai permite să 

nu modifice preţurile la majorările de costuri actuale, când energia electrică a crescut de 

la 230 de lei/MWh la 478 lei/MWh", a explicat preşedintele ROMPAN. 

Chiar dacă România a înregistrat anul acesta o recoltă-record la grâu, respectiv 11,4 

milioane de tone, după cum a anunţat recent ministrul Agriculturii, şeful ROMPAN 

subliniază că preţul grâului nu mai este influenţat de producţia naţională, ci de ceea ce 

se întâmplă la nivel mondial, la Bursa de la Chicago, Bursa de la Paris. 

 

"Noi, când facem preţurile în România, ne uităm la MATIF. Într-adevăr, sunt nişte cauze, 

dar eu văd cauza principală China, care a cumpărat vreo 40 de milioane de tone de grâu 

mai mult decât normal, în timp ce producţia mondială este mai mică. Vom mânca din 

stocuri şi vom fi sub presiune tot timpul, dacă balanţa rămâne aşa", avertizează Aurel 

Popescu. 

 

În opinia sa, singura soluţie viabilă pentru a putea supravieţui în această perioadă este 

intervenţia statului, respectiv introducerea unei scheme de ajutor pentru morărit şi 

panificaţie, similară cu ceea ce s-a dat pentru HoReCa. 

 

"Eu cred că statul trebuie să intervină, pe de o parte, pentru populaţie, iar pe de alta 

parte trebuie să intervină şi pentru noi, să primim ceva în legătură cu această creştere 

nemaiîntâlnită la energie electrică. Noi am solicitat Ministerului Energiei să ne facă o 

schemă de ajutor pentru morărit şi panificaţie, chiar investiţii în energie verde, o schemă 

de ajutor ca la HoReCa, dar pentru susţinerea preţului la energie. Am scris deja 

ministerului, am avut o întâlnire cu ministrul Energiei şi cu un secretar de stat, care ne-au 

transmis că se lucrează. În acest moment aceasta este soluţia", a punctat reprezentantul 

industriei de morărit şi panificaţie. 
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În ceea ce priveşte forţa de muncă, Popescu a afirmat că este în continuare deficitară în 

acest sector, pentru că oamenii vor să meargă la muncă în afară, pentru că se câştigă 

mai mult, după ce au fost calificaţi în ţară, la locul de muncă. Potrivit acestuia, la ora 

actuală, în industrie se lucrează foarte mult cu străini şi cu necalificaţi. 

 

De asemenea, preşedintele ROMPAN susţine că grâul din noua recoltă este destul de 

bun din punct de vedere panificabil şi în mod normal cantităţi importante o să meargă 

la export şi în acest an, pentru că "România a fost şi va fi întotdeauna o ţară 

exportatoare de cereale". 

 

Ministrul Agriculturii, Adrian Oros, a declarat recent că producţia de cereale a depăşit, 

până la această dată, 15 milioane de tone, grâul şi orzul înregistrând anul acesta cifre-

record, de 11,4 milioane de tone, respectiv 1,9 milioane de tone. El a adăugat că 

"ministerul şi ministrul nu au niciun merit pentru aceste producţii mari". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Energiei: Controale la furnizorii de gaze care au făcut 

contracte cu preț fix și acum vor să-l schimbe 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, a anunţat că Autoritatea Naţională de Reglementare în 

domeniul Energiei (ANRE) şi Protecţia Consumatorilor vor începe controale la furnizorii 

de gaze care au încheiat în urmă cu câteva luni contracte cu un preţ pe un an şi acum 

anunţă clienţii că vor să modifice preţul, transmite News.ro. 

“Există o tendinţă speculativă a preţului la anumiţi furnizori. Am discutat şi cu ANRE şi ei 

vor începe împreună cu Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorilor nişte 

controale către furnizorii de gaze, către toţi furnizorii de gaze care au încheiat contracte 

cu preţ ferm pe un an de zile, ofertă fermă în urmă cu câteva luni, şi acum notifică 

clienţii că vor să schimbe preţul”, , a declarat Virgil Popescu, la Realitatea Plus. 

”Acest lucru nu se poate. ANPC poate să verifice şi poate intra foarte bine pe oferte 

înşelătoare, nu poţi să minţi oamenii, iar ANRE poate să intre şi să amendeze cu până 5 

% din cifra de afaceri/ 

https://ziare.com/adrian-oros/
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Nu putem accepta ca odată ce ai făcut o ofertă fermă pe un an de zile să te trezeşti că o 

schimbi că aşa ţi se pare ţie, mai ales că toţi furnizorii, de-a lungul timpului chiar dacă 

într-un an să zicem au făcut pierdere, această pierdere a fost recuperată în următorii 

cinci ani tot prin tarife. Furnizorul nu poate să transfere 100% din riscul său către clientul 

final”, a spus ministrul. 

Popescu a mai afirmat că autorităţile doresc să vină cu o compensare la factura de 

energie în această iarnă: 

“Ceea ce vrem să facem în această perioadă, că nu vrem să lăsăm consumatorul român 

fără o protecţie în faţa scumpirilor, este să accelerăm aprobarea în Parlament a legii 

consumatorului vulnerabil şi acest lucru se va întâmpla cum începe sesiunea 

parlamentară. 

Vrem să accelerăm aprobarea legii, mutarea acestui termen de la 1 octombrie 2022, ori 

de la 1 ianuarie 2022, noul buget, ori în 30 de zile, cu 1 octombrie, 1 noiembrie anul 

acesta. Vrem să venim cu o compensare suplimentară pentru toţi cei care au până la 

venit mediu”. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Într-o ţară unde proiectul de gaze din Marea Neagră este blocat de 

peste doi ani, România înregistrează o creştere dramatică a 

importurilor de la Gazprom: Cantităţile de la ruşi au crescut de peste 

patru ori în primele şapte luni din 2021. Problema este că şi depozitele 

interne de gaze sunt goale, iar pe plan extern se vorbeşte de o criză în 

iarnă 

Dependenţa oricum masivă a Europei de gazul rusesc, de circa 30%, doar va creşte prin 

accelerarea spre zona de energie verde, spre 40% până în 2040. 

România apare în statisticile Gazprom, cel mai mare furnizor extern de gaz al UE, cu o 

creştere a cantităţilor importate de 318,3% în perioada ianuarie-iulie faţă de aceeaşi 

perioadă a anului trecut  
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Nicio altă ţară nu a mai bifat o astfel de evoluţie  

De la 18 euro pe MWh în primul trimestru al anului, contractele pentru ultimul trimestru 

se încheie la peste 47 de euro pe MWh, specialiştii internaţionali avertizând deja că 

Europa se îndreaptă spre o criză de alimentare în sezonul rece. 

Exporturile de gaze ale Gazprom au ajuns la 115,3 miliarde de metri cubi în perioada 

ianuarie-iulie, în creştere cu 23,2% faţă de perioada similară din 2020, potrivit datelor 

Gazprom. „Livrările Gazprom pe pieţele externe se apropie de nivelurile istorice din 

2018“, se arată pe site-ul gigantului rus. 

Circa o treime din gazul consumat la nivel european vine de la Gazprom, estimările fiind 

ca odată lansată tranziţia energetică, această dependenţă să crească pe fondul înlocuirii 

cărbunilor cu centrale pe gaze. 

„Livrările noastre au crescut cu precădere în Turcia (cu 203,9%), Germania (cu 42,2%), 

Italia (cu 16,2%), România (cu 318,3%), Polonia (cu 14,6%), Serbia (cu 118,15), Bulgaria 

(cu 47%), Franţa (cu 6%) şi Grecia cu (18,8%). Potrivit datelor preliminare, producţia de 

gaze a Gazprom a ajuns la 298,2 miliarde de metri cubi în primele şapte luni ale anului, 

cu 18,4% mai mult faţă de perioada similară a anului trecut“, se mai arată în statisticile 

Gazprom. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cursul de schimb a încheiat săptămâna peste 4,93 lei/euro, în 

apropierea maximului istoric. ROBOR la 3 luni a rămas la 1,60% 

Cursul de schimb leu/euro a încheiat săptămâna trecută peste nivelul de 4,93 lei/euro, 

apropiindu-se de maximul istoric de 4,9338 lei/euro atins în 20 august. BNR a anunţat 

vineri un curs de referinţă de 4,9334 lei/euro, cu 0,06% peste nivelul de joi. De la 

începutul anului, moneda naţională s-a depreciat cu circa 1,3%. 

Pe de altă parte, indicele ROBOR la trei luni, folosit pentru calcularea dobânzilor 

variabile la creditele în lei acordate înainte de luna mai 2019, a staţionat vineri la 1,60% 

pe an, valoare la care urcase la începutul săptămânii, în 23 august.  
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Deocamdată, ROBOR la trei luni este sub nivelul de la începutul anului 2021, de 2,01% 

pe an. ROBOR la trei luni reprezintă dobânda la care băncile îşi acordă împrumuturi cu o 

maturitate la trei luni. 

Totodată, ROBOR este indicatorul monetar în funcţie de care se calculează dobânzile 

variabile pentru creditele de consum şi ipotecare acordate în lei înainte de luna mai 

2019. Pentru creditele retail noi în lei din primăvara anului 2019 a fost introdusă o nouă 

referinţă - indicele de referinţă trimestrial pentru creditele acordate consumatorilor - 

IRCC - care a înlocuit ROBOR. Indicele IRCC a scăzut aproape la jumătate faţă de prima 

valoare calculată, coborând la 1,25% şi egalând dobânda de politică monetară stabilită 

de BNR. 

(Sursa: zf.ro) 

 

  an Barna, despre revenirea la alegerea primarilor în două tururi:  m 

fost trași pe sfoară/ Este unul dintre cele mai mari semne de întrebare 

legate de funcționarea coaliției 

Vicepremierul Dan Barna îi acuză pe partenerii de guvernare de la PNL şi UDMR că ”au 

tras pe sfoară” USR PLUS în ceea ce priveşte constituirea comisiei parlamentare de cod 

electoral, printre ale cărei principale atribuţii ar fi fost adoptarea legii privind revenirea la 

alegerea primarilor în două tururi. 

Acuzaţia apare în raportul înaintat sâmbătă Comitetului Politic al USR PLUS, consultat de 

News.ro. 

Potrivit raportului în care este prezentat stadiul angajamentelor USR PLUS în cele opt 

luni de când se află la guvernare, obiectivul ”primari în două tururi” este trecut la 

capitolul ”acceptat în programul de guvernare, dar blocată în aplicare”. 

”Este unul dintre cele mai mari semne de întrebare legate de funcționarea coaliției. Ca să 

fie spus clar: Am fost trași pe sfoară”, le-a transmis Dan Barna colegilor din conducerea 

extinsă a partidului. 
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Vicepremierul subliniază că USR PLUS a propus în programul de guvernare proiectul de 

lege privind revenirea la alegerea primarilor în două tururi, dar el a fost refuzat de unul 

dintre parteneri (UDMR – n. red.). 

”Pentru a nu bloca crearea guvernului am decis crearea unei comisii parlamentare 

pentru Cod electoral și libertatea fiecărui partener de a negocia parlamentar pentru 

aceste chestiuni”, a precizat Barna. 

”Deși a fost luată în calcul la algoritmul parlamentar ca revenind (președinția comisiei) 

către USR PLUS, partenerii (PNL şi UDMR – n. red.) au afirmat ulterior că nu a contat la 

distribuția conducerilor comisiei parlamentare și au condiționat crearea de: a) să NU fie 

condusă de USRPLUS și b) să aibă un mandat clar negociat dinainte (nu înțelegem 

atunci de ce mai este nevoie de Comisie). În concluzie, am arătat bunăvoință la crearea 

guvernului acceptând că decidem chestiunile electorale ulterior în Comisia parlamentară 

pentru cod electoral. Ulterior, a fost blocată chiar crearea comisiei în sine”, a mai acuzat 

vicepremierul. 

Acelaşi lucru s-a întâmplat, le-a mai transmis Dan Barna liderilor USR PLUS, şi cu 

majorarea numărului de parlamentari pentru diaspora. 

”Este blocată în problema generală a legislației electorale, descrisă mai sus”, a subliniat 

el. 

Tot la capitolul angajamente luate de USR PLUS dar neîndeplinite din cauza opoziţiei 

partenerilor de guvernare, Barna a enumerat şi desfiinţarea Secţiei speciale de anchetare 

a magistraţilor, reducerea numărului de primării, deblocarea legii vaccinării, educaţie 

pentru sănătate (inclusiv educaţie sexuală – n. red.), depolitizarea şcolilor, legea offshore 

prin care o treime din redevenţe ar merge la sistemul de pensii şi impunerea unei 

garanţii pentru ambalajele reciclabile astfel încât populaţia să fie încurajată să nu le 

arunce, ci să le returneze. 

Raportul prezentat sâmbătă de Dan Barna este disponibil AICI. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

https://i0.1616.ro/media/2/2701/33605/20376875/2/raport-guvernare-usr-plus.pdf
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 Primăria Capitalei vrea să cumpere activele ELCEN cu circa 1 miliard 

de lei / Consiliul General ia o decizie pe 1 septembrie / Nicușor 

Dan: Putem face rost de bani 

Primăria Capitalei vrea să cumpere activele ELCEN, prin Compania Termoenergetica, 

Consiliul General urmând să decidă dacă aprobă transferul afacerii pe 1 septembrie, 

potrivit unui proiect de hotărâre aflat pe site-ul Primăriei. Claudiu Crețu, directorul 

Termoenergetica a declarat că valoarea activelor ELCEN se ridică la circa 1 miliard de lei, 

iar municipalitatea trebuie să plătească acești bani pentru transferul afacerii. Penytru 

început trebuie plătită o tranșă de 200-300 de milioane lei. Primarul Capitalei, Nicușor 

Dan, a declarat pentru HotNews.ro că Primăria Capitalei nu are în acest moment banii 

necesari, dar că se poate împrumuta, astfel încât transferul să fie făcut până la finalul 

anului. 

”Se aprobă transferul afacerii ELCEN S. A. către Compania Municipală Termoenergetica 

București. Se mandatează Compania Municipală Termoenergetica București să facă 

demersurile necesare în vederea aducerii la îndeplinire a prevederilor”, se arată în 

proiectul de hotărâre aflat pe ordinea de zi a ședinței de Consiliu General de pe 1 

septembrie. 

Primarul general al Capitalei, Nicușor Dan, a explicat pentru HotNews.ro de unde va face 

rost de banii necesari. 

”În momentul ăsta nu avem acești bani, dar putem face rost de ei cu ajutorul Guvernului. 

Am solicitat toți, și Primăria, și Termoenergetica, și ELCEN, și creditorii ELCEN, o întâlnire 

cu premierul și cu ministrul Finanțelor, ca să dea Bucureștiului un împrumut din 

Trezorerie sau să ne lase să ne împrumutăm de pe piață, numai să ne mărească plafonul 

de îndatorare, și astfel facem rost de bani pentru cumpărarea ELCEN. Ca tranzacția să 

poată avea loc, este nevoie de un aviz al Consiliului Concurenței, și acesta este motivul 

pentru care, chiar dacă în acest moment nu avem banii, dăm hotărârea aceasta de 

Consiliu, în baza căreia Consiliul Concurenței poate să înceapă procedura de evaluare. 

Asta durează câteva luni. Eu cred că avizul va fi dat de Consiliul Concurenței, fiindcă nu 

este nimic anticoncurențial, există un singur distribuitor de energie termică și atunci e 

clar că nu e anticoncurențial. În plus, constituirea SACET este obligație legală”, a explicat 

Nicușor Dan. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 30 august 2021 18 

 

Acesta spune că transferul de afacere și prima tranșă de bani trebuie plătită până la 

finalul anului. 

”Din punctul de vedere al ELCEN-ului trebuie să terminăm transferul până în martie 2022 

pentru că până atunci trebuie să iasă din insolvență ca să acceseze bonusul de 

cogenerare. Pentru că e posibil să fie întârzieri și cu bugetul național și cu cel local, să nu 

fie aprobat bugetul local până atunci, iar noi să nu putem plăti tranșa , atunci ar trebui 

să terminăm totul până la finalul acestui an, semnarea contractului de preluare și plata 

primei tranșe. Noi avem de plată către Termoenergetica circa 400 milioane lei, iar 

Termoenergetica către ELCEN o sumă de măsură comparabilă, poate puțin mai mică, 

fiindcă mai are datorii și la alți furnizori mai mici. Datoria trebuie plătită de noi către 

Termoenergetica și Energetica către ELCEN, chiar dacă noi cumpărăm ELCEN”, a mai 

spus primarul general. 

 

Claudiu Crețu, directorul Termoenergetica, a explicat pentru HotNews.ro cum se va face 

transferul și de unde a reieșit suma pe care trebuie să oplătească municipalitatea pentru 

cumpărarea activelor ELCEN. 

 

”Evaluarea activelor ELCEN a fost făcută în cadrul procedurii de insolvență de către 

evaluatorul independent Veridio și a reieșit o sumă de 1 miliard și 75 milioane lei, la 

nivelul datei de 30 decembrie 2020. În prima faza, pentru a putea plăti avansul, este 

nevoie de o capitalizare din partea Primăriei Municipiului București, ulterior, restul sumei 

poate fi eșalonată, pot fi accesate finanțări, pot fi accesate credite, sunt posibilități. 

Avansul este undeva la 200-300 milioane lei”, a explicat Claudiu Crețu. 

Pașii pentru preluarea ELCEN sunt următorii: ”În prima fază este nevoie de acordul de 

principiu al Consiliului General, mai departe, planul de reorganizare al ELCEN se modifică 

și va fi nevoie de acordul creditorilor, aceasta este o formalitate întrucât creditorii își vor 

încasa 100% datoriile de la masa credală. Și, evident, va fi nevoie de avize din partea 

Consiliului Concurenței și Ministerul Energiei, am trecut prin aceste discuții, nu estimăm 

probleme. Important este ca acest proiect să beneficieze de finanțare. Fără finanțare nu 

se poate face”, a explicat Claudiu Crețu. 

ELCEN are datorii de peste 600 milioane lei, însă acestea nu vor fi plătite de 

municipalitate. 
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”ELECN, la acest moment, are o masă credală de 630 milioane lei, menționez că datoria 

către ANAF de 1,1 miliarde lei a fost stinsă în cursul lunii decembrie 2020 prin 

Ordonanța prin care a fost plătită suma principală și șterse penalitățile și datoriile. 

Primăria prin Termoenergetica nu va plăti datoriile de la masa credală, ci ele vor fi plătite 

din banii pe care Primăria îi plătește pentru cumpărarea activelor, restul banilor mergând 

la acționari, Ministerul Energiei și restul”, a explicat Claudiu Crețu. 

După transferul afacerii, municipalitatea trebuie însă să facă rost de banii necesari 

pentru modernizarea CET-urilor, câteva sute de milioane de euro. 

”Investițiile în centralele ELCEN pot fi făcute din Fondul de Modernizare. În acest 

moment fondul are o capacitate de circa 10 miliarde de euro, iar proiectele de 

modernizare a sistemelor centralizate de termoficare sunt prioritare, deci există 

posibilitatea finanțării nerambursabile prin Fondul de Modernizare. Planul de investiții al 

ELCEN era undeva la până în 500 milioane euro, ma refer la capacități moderne în toate 

centralele ELCEN”, a mai explicat directorul Termoenergetica. 

 

Primăria Capitalei încearcă unirea fostului RADET, actuala Termoenergetica, cu ELCEN de 

peste 10 ani, încă din vremea fostului primar Sorin Oprescu. 

 

Primarul general al Capitalei, Nicușor Dan, a anunțat încă de la începutul acestui an că 

Primăria Capitalei și-a exprimat intenția de a cumpăra ELCEN. 

„Noutatea în zona de termoficare este că ne-am exprimat intenția de a cumpăra ELCEN. 

E un desiderat care a apărut în spațiul public de foarte mult timp, inclusiv la 

administrațiile anterioare, avem instrumentele să-l realizăm. Există disponibilitatea pe 

care am exprimat-o formal din partea Primăriei, este nevoie de acordul CGMB și de 

acordul Guvernului prin Ministerul Finanțelor și Energiei. Sunt optimist că această 

preluare va avea loc”, a declara Nicușor Dan în luna ianuarie 2021. 

 

Prin Hotărârea Consiliului General numărul 296/17. 05. 2018 au fost aprobate de 

principiu acțiunile necesare în vederea realizării sistemului de alimentare centralizată cu 

energie termică (SACET). 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Clotilde Armand a semnat protocolul cu Romprest, compania cu care 

a fost în război deschis în ultimele luni 

Primarul sectorului 1 Clotilde Armand a semnat, vineri seară, un protocol cu Romprest, 

compania de salubrizare cu care a fost în război deschis în ultimele luni. Protocolul a fost 

semnat în urma înțelegerii de acum două zile cu reprezentanții Romprest, potrivit căreia 

însă valoarea tarifelor rămâne neschimbată. 

„În urmă cu câteva minute s-a semnat protocolul Primăriei Sectorului 1 cu Compania 

Romprest. Operatorul de salubritate a acceptat toate condițiile noastre pentru care ne-

am luptat în ultimele 10 luni. Fără frecvențe fictive, fără facturi supraevaluate! Vom avem 

un Sector curat. Am redus frecvențele inexistente, banii economisiți se vor duce în 

investiții. Suma pe care ne-am angajat să o plătim este de 13.5 milioane lei + 10.5 

milioane lei + 25 milioane lei, adică 49 milioane lei pentru cinci luni. Cu această sumă ne 

vom încadra fără probleme în bugetul stabilit și votat de Consiliul Local pentru 

salubrizare, inclusiv cu cheltuielile făcute în starea de alertă cu societatea Rebu”, a scris 

vineri seară pe Facebook Clotilde Armand. 

Primarul sectorului 1 a atașat și protocolul semnat. 

Înțelegerea dintre Romprest și Primăria Sector 1, valoarea tarifelor rămâne nemodificată 

HotNews.ro a scris pe 26 august despre înțelegerea dintre Primăria Sectorului 1 și 

Romprest, potrivit căreia însă valoarea tarifelor pentru prestațiile companiei rămâne 

nemodificată. 

Primăria Sectorului 1 garantează o plată lunară în valoare de 10,5 milioane lei până la 

sfârşitul lunii octombrie 2021, iar reprezentanții Romprest spun că frecvențele propuse 

asigură un program eficient pentru lunile septembrie şi octombrie 2021, prin care se 

garantează starea de curățenie, program ce necesită o plată lunară de minim 12,5 

milioane lei. 

”Sub condiția executării obligaţiei de plată a plăţilor asumate de către Primăria 

Sectorului 1 prin prezenta minută, Compania Romprest Service îsi asumă obligația 

respectării continuităţii serviciului de salubritate prestat în aria teritorială a Sectorului 1  

 

https://www.hotnews.ro/stiri-administratie_locala-24999370-cine-face-curatenie-sectorul-1-schimba-dupa-incetarea-starii-alerta-primaria-plati-jumatate-pentru-reduce-numarul-treceri-dar-tarifele-raman-aceleasi.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-administratie_locala-24999370-cine-face-curatenie-sectorul-1-schimba-dupa-incetarea-starii-alerta-primaria-plati-jumatate-pentru-reduce-numarul-treceri-dar-tarifele-raman-aceleasi.htm
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Bucuresti şi nu va întrerupe serviciul de ridicare a gunoiului menajer şi a curăţeniei 

stradale. Primăria Sectorului 1 garantează o plată uno ictu (cu executare imediată) de 

13,5 milioane lei, data plății urmând a fi comunicată cel mai târziu la data de 27.08.2021. 

Compania Romprest Service solicită ca această plată garantată să fie suplimentată până 

la o valoare cuprinsă între 15 şi 20 milioane lei, urmând a fi defalcată până la data de 

25.09.2021, Primăria Sectorului 1 urmând a realiza o primă plată din suma de 13,5 

milioane lei in primele 10 zile ale lunii septembrie 2021”, se arată în minuta încheiată pe 

26 august între cele două părți. 

Primăria Sectorului 1, prin Poliția Locală, își asumă că își va îndeplini obligaţiile legale și 

contractuale care ii revin privind controlul şi sancționarea agenţilor economici al căror 

comportament conduce la acumularea de deşeuri in depozite necontrolate dar și faptul 

că va identifica urgent o soluție, chiar și cu caracter temporar, în ceea ce priveşte 

eliminarea finală prin depozitare a deșeurilor generate pe raza Sectorului 1. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 INS: Populaţia rezidentă a României a fost de 19,186 milioane de 

locuitori la 1 ianuarie 2021 

Populaţia rezidentă a României a fost de 19,186 milioane de locuitori la 1 ianuarie 2021, 

în scădere cu 142.600 persoane faţă de 1 ianuarie 2020, populaţia feminină fiind 

majoritară, cu 9,795 milioane de persoane, respectiv 51% din total, potrivit datelor 

provizorii publicate de Institutului Naţional de Statistică (INS). 

 

"Cauza principală a acestei scăderi o reprezintă sporul natural negativ (numărul 

persoanelor decedate depăşind numărul născuţilor-vii cu 120.273 persoane)", se 

menţionează în comunicat. 

 

Conform INS, la 1 ianuarie 2021, populaţia rezidentă din mediul urban a fost de 10,286 

milioane persoane, în scădere cu 1,6% faţă 1 ianuarie 2020. În schimb, populaţia 

feminină la 1 ianuarie 2021 a fost de 9,795 milioane persoane, în scădere cu 0,7% faţă de 

aceeaşi dată a anului precedent. 
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"Procesul de îmbătrânire demografică s-a adâncit, comparativ cu 1 ianuarie 2020, 

remarcându-se creşterea ponderii populaţiei vârstnice (de 65 ani şi peste). Indicele de 

îmbătrânire demografică a crescut de la 120,8 (la 1 ianuarie 2020) la 123,9 persoane 

vârstnice la 100 persoane tinere (la 1 ianuarie 2021)", se menţionează în comunicat. 

 

Conform INS, ponderea populaţiei de 0-14 ani în total a înregistrat o scădere de 0,1 

puncte procentuale (de la 15,7% în 2020 la 15,6% la 1 ianuarie 2021), în timp ce 

ponderea populaţiei de 65 ani şi peste în total populaţie a înregistrat o creştere de 0,4 

puncte procentuale (de la 18,9% în 2020 la 19,3% la 1 ianuarie 2021). Astfel, raportul de 

dependenţă demografică a crescut de la 53,0 (la 1 ianuarie 2020) la 53,6 persoane tinere 

şi vârstnice la 100 persoane adulte (la 1 ianuarie 2021). 

 

INS menţionează că România continuă să fie o ţară de emigrare, acest fenomen 

constituind cea de-a doua cauză principală a reducerii populaţiei ţării. Soldul migraţiei 

internaţionale în anul 2020 a fost negativ, numărul emigranţilor depăşind numărul 

imigranţilor cu aproape 29.000 persoane. 

 

În cursul anului 2020, bărbaţii au emigrat într-o proporţie mai mare decât femeile 

(54,1%). Şi în rândul imigranţilor, bărbaţii au fost majoritari (60,5%). 

 

Potrivit INS, populaţia rezidentă cuprinde totalitatea persoanelor (cetăţenie română, 

străină sau fără cetăţenie) care au reşedinţa obişnuită în România, pentru o perioadă de 

cel puţin 12 luni.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Valeriu Gheorghiță: Situația pandemiei se va înrăutăți în România. 

Vor fi peste 2.000 de cazuri zilnice în patru săptămâni 

Valeriu Gheorghiță spune că valul patru al epidemiei de COVID înaintează mai repede în 

România decât se estima inițial  
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DIN ARTICOL 

Peste 2.000 de cazuri la jumătatea lui septembrie. Nu acesta va fi vârfulCum e situația 

acum față de anul trecut. Unde se văd beneficiile vaccinării 

Valul patru al pandemiei în România se propagă mai rapid decât se estima inițial, astfel 

că noile predicții ale specialiștilor arată că în patru săptămâni vor fi 2.000 de cazuri zilnic, 

față de 1.500 - 1.600 cât se prognoza la început. Acest bilanț nu va reprezenta, însă, 

vârful maxim al actualului val pandemic, a avertizat, duminică seara, la Digi24, medicul 

Valeriu Gheorghiță, coordonatorul campaniei de vaccinare anti-COVID din România. 

„Oamenii nu înțeleg beneficiile reale ale vaccinării și nu percep realitatea în care noi ne 

aflăm în momentul de față: suntem în plină pandemie, suntem la peste 1.000 de cazuri 

raportate în fiecare zi. Practic, persoanele care nu au niciun fel de imunitate, nici post-

boală, nici post-vaccinare, au cel mai mare risc să se infecteze în perioada următoare”, a 

spus Valeriu Gheorghiță comentând pe marginea investigației Digi24 care a dezvăluit o 

rețea care furnizează certificate de vaccinare în fals. „ ș putea spune că acest risc este 

cu siguranță atât de mare, încât toate persoanele - mai ales din marile aglomerări 

urbane - care n-au niciun grad de imunitate se vor infecta în perioada lunilor 

următoare”, a subliniat Valeriu Gheorghiță. 

„Este un lucru anticipat, este un lucru pe care îl cunoaștem deja”, a adăugat Gheorghiță. 

„La ce ne uităm acum este că în România, din păcate, vedem o mobilitate şi o 

interacţiune ridicată a persoanelor, care este combinată cu o respectare foarte scăzută a 

măsurilor de prevenţie. Tocmai de aceea, NU ne aşteptăm ca în perioada următoare 

evoluţia epidemiologică să fie mai bună, dimpotrivă, situaţia se va înrăutăţi pe 

fondul faptului că varianta Delta devine dominantă, inclusiv în ţara noastră. Vedem că în 

ultimele trei luni varianta Delta a ajuns deja la o pondere de peste 20% din totalul 

variantelor virale de îngrijorare care au fost depistate în urma testelor de secvenţiere, iar 

în urma secvenţierilor efectuate săptămânal, peste 95-96% din teste sunt pozitive pentru 

varianta Delta”, a arătat medicul militar. 

 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/valeriu-gheorghita-situatia-pandemiei-se-va-inrautati-in-romania-vor-fi-peste-2-000-de-cazuri-de-cazuri-zilnice-in-patru-saptamani-1649671#highlight-1649671-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/valeriu-gheorghita-situatia-pandemiei-se-va-inrautati-in-romania-vor-fi-peste-2-000-de-cazuri-de-cazuri-zilnice-in-patru-saptamani-1649671#highlight-1649671-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/o-retea-de-certificate-de-vaccinare-false-vinde-documente-aparent-eliberate-de-spitalul-grigore-alexandrescu-reactia-spitalului-1649443
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Peste 2.000 de cazuri la jumătatea lui septembrie. Nu acesta va fi vârful 

„Nu ne aşteptăm să avem o situaţie bună. De altfel, reevaluările predicţiei în ceea ce 

priveşte evoluţia epidemiologică în România ne arată că până la acest 

moment, creşterea numărului de cazuri a fost mai rapidă decât ceea ce noi ne 

aşteptam, ca atare, la jumătatea lunii septembrie ne aşteptăm să avem peste 2.000 

de cazuri zilnice, în loc de 1.500-1600 cât estimam iniţial. Această estimare este pe 

următoarele patru săptămâni, însă nu înseamnă că acesta va fi pragul maximal la care 

vom ajunge, este predicţia pe patru săptămâni pe care noi o putem face în momentul de 

faţă”, a explicat Valeriu Gheorghiţă. 

Ținând seama de faptul că avem un număr important de persoane care nu au niciun 

grad de imunitate, este foarte probabil ca numărul de cazuri să fie semnificativ mai 

crescut, chiar dacă în marile aglomerări urbane rata de imunitate este undeva la 60 la 

sută, dar tradus în cifre absolute înseamnă sute de mii de persoane care riscă în 

perioada următoare să se îmbolnăvească, a arătat medicul. 

„În raportările săptămânale, peste 80 la sută din cazurile noi sunt la persoane 

nevaccinate. De asemenea, dacă ne uităm la numărul de decese înregistrate, peste 97 

la sută sunt la persoane nevaccinate, restul fiind la persoane vaccinate incomplet, nu 

la persoane care au o schemă completă de vaccinare. Aceasta este situația pe care o 

trăim în momentul de față. Dacă o negăm, dacă o ignorăm, asta nu înseamnă că nu ne 

vom lovi de această realitate mai devreme sau mai târziu”, a punctat coordonatorul 

campaniei naționale de vaccinare anti-COVID. 

Cum e situația acum față de anul trecut. Unde se văd beneficiile vaccinării 

„Deci, în acest moment, pot să vă spun că m-am uitat la săptămâna corespondentă din 

anul 2020. Amplitudinea numărului de cazuri, media la 7 zile, este la circa 66 la sută din 

situația săptămânii în care ne aflăm acum din anul 2020, deci practic vorbim astăzi de o 

medie la 7 zile a cazurilor de circa 780 de cazuri pe zi, comparativ cu 1.170 cât erau 

raportate în săptămâna corespondentă din anul 2020. Erau mai multe anul trecut, când 

nu aveam vaccinare și este un beneficiu care se vede, practic.  
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 acă media la 7 zile a deceselor în momentul de față este 15, în aceeași săptămână 

a anului trecut era de circa 45. Deci, decesele în momentul de față ar fi cam la 33 la 

sută decât erau în săptămâna corespondentă a anului trecut. Categoric, avem beneficii 

vizibile, în condițiile în care rata vaccinării este undeva la 31 la sută din populația 

eligibilă rezidentă în România, cu vârstă mai mare de 12 ani”, a arătat Valeriu 

Gheorghiță. 

„Însă acest lucru nu este suficient pentru a limita nu creșterea numărului de cazuri, 

pentru că am văzut: cazurile au crescut și în țările în care rata de vaccinare a fost foarte 

crescută, ci pentru a limita numărul de cazuri grave și numărul de pacienți care ajung în 

terapie intensivă și numărul de decese”, a subliniat medicul. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Valeriu Gheorghiţă anunţă organizarea de cabinete pentru vaccinare 

în universităţi şi echipe mobile pentru vaccinarea în şcoli 

Coordonatorul campaniei de vaccinare, Valeriu Gheorghiţă, a anunţat că vor fi 

organizate cabinete pentru vaccinare în universităţi şi campusuri, dar vor exista şi echipe 

mobile în şcoli pentru vaccinarea elevilor, a personalului din învăţământ, dar şi a rudelor 

copiilor, menţionând că această campanie ar putea dura două luni, relatează News.ro. 

Valeriu Gheorghiţă a declarat duminică seară, la Digi 24, că în formularul de 

consimţământ autorităţile vor să introducă o nouă variantă de răspuns şi anume “Nu 

sunt încă decis”. 

“Vrem să introducem în acest formular, pe lângă răspunsurile ”da, doresc să vaccinez 

copilul, nu, nu doresc” şi un alt răspuns, Â”nu sunt încă decis”. Nu trebuie lăsată 

percepţia că cineva obligă părinţi să îşi vaccineze copiii, în niciun caz, este strict o 

evaluare a intenţiei de vaccinare în rândul părinţilor pentru proprii copii”, a afirmat 

Valeriu Gheorghiţă. 

El a precizat că în sistemul de învăţământ universitar vor fi organizate cabinete de 

vaccinare. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/valeriu-gheorghita_3588.html
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“Vrem să organizăm în sistemul de învăţământ universitar, în campusurile studenţeşti, 

centre, cabinete de vaccinare, în cabinetele medicale şi atunci studenţii care sunt cazaţi 

în căminele studenţeşti pot să se prezinte direct la cabinetul de vaccinare să se 

vaccineze. Iar pentru învăţământul preuniversitar, în şcolile în care nu sunt cabinete 

medicale care să asigure un minim circuit epidemiologic funcţional, atunci vom asigura 

vaccinarea cu echipe mobile. Periodic, săptămânal, chiar mai des sau mai rar, în funcţie 

de numărul de solicitări, o echipă mobilă sau mai multe va merge în şcoală şi va vaccina 

într-un anumit interval orar, într-una dintre zilele săptămânii, va asigura vaccinarea atât 

a angajaţilor din unitatea de învăţământ respectivă, a copiilor, a părinţilor sau a bunicilor 

care însoţesc minorii respectivi”, a transmis coordonatorul campaniei de vaccinare. 

El a precizat că această campanie de vaccinare în şcoli va dura două luni. 

“Ar trebui să înceapă din 13 septembrie, în prima săptămână vom colecta datele legate 

de intenţia de vaccinare şi progresiv va demara în unităţile de învăţământ. Aş vrea să 

menţionez că acest demers de vaccinare nu se va întinde pe toată durata anului şcolar, 

el va avea o durată limitată. Ne propunem o lună jumătate, două luni, de la jumătatea 

lunii septembrie până la jumătatea lunii noiembrie sau sfârşit de octombrie să avem 

acest sprijin foarte important pentru toate unităţile de învăţământ atât din rural, cât şi 

din urban”, a explicat Valeriu Gheorghiţă. 

El a explicat şi ce se întâmplă în cazul copiilor care au părinţii plecaţi în străinătate. 

“Procedura de vaccinare rămâne aceeaşi, anume minorul trebuie să fie însoţit de unul 

dintre părinţi sau de reprezentatul legal, aici ştim că sunt destul de mulţi copii ai căror 

părinţi sunt plecaţi în afara ţării, în acest caz se procedează ca şi în situaţia actuală, 

părinţii pot să descarce acel consimţământ informat de pe platformă, îl completează, îl 

trimit aparţinătorilor şi anume bunicii sau cei care au copilul în grijă şi se prezintă cu el la 

vaccinare”, a precizat Valeriu Gheorghiţă. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Cîţu felicită pompierii români care au acţionat în Grecia: Şi-au făcut 

treaba excelent 

Premierul Florin Cîţu i-a felicitat, luni dimineaţa, pe pompierii români care au acţionat 

pentru stingerea incendiilor de vegetaţie din Grecia, afirmând că aceştia "şi-au făcut 

treaba excelent". 

 

"O nouă misiune încheiată cu bine în Grecia. Pompierii noştri şi-au făcut încă o dată 

treaba excelent. Felicitări pentru tot efortul şi curajul lor! Mândri de voi!", a declarat Cîţu, 

potrivit unui text postat pe pagina de Facebook a Guvernului. 

 

România a trimis în Grecia 142 de pompieri, opt autospeciale de stingere incendii de 

pădure, trei cisterne, un centru de comandă, precum şi alte echipamente şi mijloace de 

sprijin logistic. 

 

Este cea de-a doua echipă din România care intervine pentru lichidarea incendiilor de 

vegetaţie din Grecia, după ce, timp de 10 zile, în prima jumătate a lunii august, alţi peste 

100 de pompieri români cu 23 de autospeciale au intervenit în ţara mediteraneană.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul ceh cere primirea României şi a statelor din Balcani în 

Schengen pentru a combate migraţia: „Singurul care a apărat 

frontierele Schengen a fost Viktor Orban” 

Spaţiul de liberă circulaţie „Schengen nu este funcţional în acest moment”, a declarat 

sâmbătă premierul ceh Andrej Babis, într-un interviu acordat ziarului Pravo, el 

argumentând că acordul privind acest spaţiu încheiat în anul 1985 nu este în măsură, cu 

membrii săi actuali, să-şi îndeplinească misiunea de a oferi „protecţia coerentă a 

frontierelor externe şi libera circulaţie în interiorul” UE. 

 

Nu a fost mai bine nici în timpul valului migrator din 2015, când „singurul care a apărat 

frontierele Schengen a fost (premierul ungar) Viktor Orban, care a construit un gard 

împotriva migranţilor”, a remarcat şeful guvernului ceh, consemnează website-ul francez 

news-24, potrivit Agerpres. 

https://www.facebook.com/guv.ro/posts/4120897568032134
https://www.agerpres.ro/romania-in-lume/2021/08/28/premierul-ceh-cere-primirea-romaniei-si-a-statelor-din-balcani-in-schengen-pentru-a-combate-migratia--770314
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Majoritatea migranţilor sosesc pe mare, aşadar este „absurd” ca ţări precum Bulgaria şi 

Croaţia, care controlează coastele europene ale Mării Negre şi, respectiv, ale Mării 

Adriatice, să nu facă parte din Schengen, consideră Andrej Babis. „Să acceptăm Bulgaria, 

România, Serbia (ţară nemembră a UE n.red) şi Croaţia în spaţiul Schengen; să avem o 

strategie clară faţă de Balcanii occidentali şi să apărăm Europa împotriva migraţiilor 

ilegale la frontierele sale externe”, a îndemnat el. 

 

Celelalte etape necesare pentru a rezolva această problemă ar trebui să includă „lupta 

împotriva traficanţilor de fiinţe umane şi semnarea de acorduri cu Turcia, Maroc, Algeria, 

Tunisia şi Libia”, ţări traversate de refugiaţii care vin în Europa, a sugerat în continuare 

şeful guvernului de la Praga. 

 

El a mai justificat necesitatea de a proteja Europa în faţa afluxului de migranţi prin faptul 

că „Danemarca, Suedia şi Austria, care au primit toate migranţi în 2015, acum îi resping”. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 UE introduce standarde alimentare mai stricte 

Uniunea Europeană impune de luni standarde alimentare mai stricte privind nivelul de 

plumb şi de cadmiu din alimentele pentru bebeluşi, anumite legume, fructe, cereale şi 

oleaginoase, condimente, vinuri şi sare, ca parte a unui plan mai amplu de prevenire a 

cancerului, transmite DPA. 

 

"Ca parte a activităţii noastre vizând îmbunătăţirea sănătăţii prin accesul la diete 

sănătoase şi activitate fizică, în baza Planului european de combatere a cancerului, ne-

am angajat să reducem şi mai mult prezenţa în alimente a contaminanţilor cancerigeni", 

a declarat comisarul european pentru sănătate şi siguranţă alimentară, Stella Kyriakides. 

 

Noile standarde se bazează pe informaţii actualizate, care arată că nu există un plafon 

sub care efectele dăunătoare asupra sănătăţii umane pot fi excluse în mod sigur. 
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Oficialii de la Autoritatea Europeană pentru Siguranţa Alimentară (EFSA) şi-au exprimat 

recent temerile că actuala expunere alimentară la plumb ar putea afecta dezvoltarea 

neurologică a fetuşilor, bebeluşilor şi copiilor mici. 

 

Un nivel ridicat de plumb a fost detectat în fructe de mare, peşte, alge şi suplimente 

alimentare. 

 

Ministerul Mediului din Germania a avertizat că un nivel redus de plumb a fost detectat 

în cereale sau legume.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Talibanii dau asigurări că evacuările vor continua și după 31 august. 

 cord cu peste 90 de țări, între care și România 

Peste 90 de ţări, între care şi România, au anunţat, duminică seară, că au primit 

angajamentul din partea talbanilor că tuturor străinilor şi cetăţenilor afgani care dispun 

de un permis de şedere în altă parte li se va permite evacuarea din Afganistan, chiar şi 

după retragerea trupelor americane de marţi. 

 

"Am primit garanţii din partea talibanilor că toţi cetăţenii străini şi orice cetăţean afgan 

care dispune de o autorizaţie de călătorie va primi permisiunea să părăsească ţara. Ne 

angajăm să ne asigurăm că toţi cetăţenii, rezidenţi, angajaţi, afgani, care au lucrat cu noi 

şi care sunt în pericol, să poată cotinua să meargă liber spre destinaţii în afara 

Afganistanului", se arată în declaraţie. 

 

"Vom continua să oferim documente care permit plecarea unor afgani şi avem 

angajamentul talibanilor că vor putea călători spre ţările noastre. Luăm în considerare 

declaraţiile publice ale talibanilor care confirmă această înţelegere", se menţionează în 

declaraţia citată. 

 

 

 

https://ziare.com/international/afganistan/
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Ţările semnatare sunt: SUA, Albania, Australia, Belgia, Belize, Bulgaria, Burkina Faso, 

Capul Verde, Canada, Republica Centrafricană, Columbia, Costa Rica, Coasta de Fildeş, 

Croaţia, RD Congo, Danemarca, Djibouti, Republica Dominicană, El Salvador, Estonia, 

Eswatini, Micronesia, Fiji, Finlanda, Franţa, Gabon, Georgia, Germania, Ghana, Grecia, 

Guinea, Guyana, Haiti, Honduras, Islanda, Irlanda, Israel, Italia, Japonia, Iordania, 

Kazahstan, Kenya, Kiribati, Kîrgîstan, Letonia, Liban, Liberia, Libia, Lituania, Luxemburg, 

Madagascar, Maldive, Malta, Marshall Islands, Moldova, Muntenegru, Maroc, 

Nauru, Olanda, Noua Zeelandă, Niger, Macedonia de Nord, Norvegia, Palau, Papua 

Noua Guinee, Polonia, Portugalia, Cipru, Coreea de Sud, Kosovo, România, 

Rwanda, NATO, Senegal, Serbia, Sierra Leone, Slovacia, Slovenia, Somalia, Spania, St. 

Kitts and Nevis, Sudan, Surinam, Suedia, Elveţia, Bahamas, Gambia, UE, Togo, Trinidad-

Tobago, Turcia, Uganda, Ucraina, Comore, Marea Britanie, Vanuatu, Yemen şi Zambia. 

 

Documentul nu este semnat de China şi Rusia. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/international/sua/
https://ziare.com/international/albania/
https://ziare.com/international/australia/
https://ziare.com/international/belgia/
https://ziare.com/international/burkina-faso/
https://ziare.com/international/canada/
https://ziare.com/international/costa-rica/
https://ziare.com/international/georgia/
https://ziare.com/international/haiti/
https://ziare.com/international/israel/
https://ziare.com/international/japonia/
https://ziare.com/international/liban/
https://ziare.com/international/olanda/
https://ziare.com/international/macedonia-de-nord/
https://ziare.com/international/norvegia/
https://ziare.com/international/polonia/
https://ziare.com/international/portugalia/
https://ziare.com/international/coreea/
https://ziare.com/international/kosovo/
https://ziare.com/international/nato/
https://ziare.com/international/serbia/
https://ziare.com/international/sudan/
https://ziare.com/international/turcia/
https://ziare.com/international/ucraina/
https://ziare.com/international/yemen/
https://ziare.com/international/china/
https://ziare.com/international/rusia/

